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Protokół Nr XLIV/06 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 11 stycznia 2006 roku o godzinie 16.00 
 
 

 
Obrady rozpocz�to w dniu 11 stycznia 2006 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zako�czono w dniu 11 stycznia 2006 roku o godzinie 20.45.   
W XLIV sesji Rady Miejskiej udział wzi�ło 14 radnych, w trakcie obrad przybył radny 
Andrzej Hirowski.  
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempi� – Dorota Krystyna Lew, 
• Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� – Jan Marciniak, 
• Skarbnik Gminy Czempi� – Agata Cichocka – Augustyniak, 
• Kierownicy Referatów Urz�du Gminy w Czempiniu, 
• Dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych, 
• Sołtysi i Przewodnicz�cy Zarz�du Osiedla w Czempiniu, 
• mieszka�cy gminy Czempi�, 
• dziennikarze.  

 
Do punktu 1 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak w dniu 11 stycznia 2006 
roku o godzinie 16.00 otworzył XLIV sesj� Rady Miejskiej i po powitaniu go�ci oraz radnych 
o�wiadczył, i� zgodnie z list� obecno�ci, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynosz�cego 15 osób stanowi quorum pozwalaj�ce na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecno�ci radnych stanowi zał�cznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak zaproponował, aby 
sekretarzem obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu został Wiceprzewodnicz�cy 
Rady Miejskiej radny Krzysztof Giemza.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych jednogło�nie wybrała na 
sekretarza obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Wiceprzewodnicz�cego 
Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Krzysztofa Giemz�, który wyraził zgod� na 
pełnienie tej funkcji.  

 
Do punktu 2 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e 
Burmistrz Gminy Czempi� w dniu 11 stycznia 2006 roku zło�yła wniosek o wycofanie 
punktu 7 z porz�dku obrad oraz o wprowadzenie do porz�dku obrad XLIV sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu punktu: „Podj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie gminy 
Czempi� na 2006 rok” w punkcie 4 a  porz�dku obrad.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak na podstawie art. 33 Statutu Gminy Czempi� zło�ył wniosek              
o zmian� porz�dku obrad XLIV sesji Rady Miejskiej poprzez wykre�lenie punktu 5. Radny 
Włodzimierz Kuciak uzasadnił, i� wnioski Komisji Rewizyjnej, które Rada ma rozpatrzy�           
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w tym punkcie porz�dku obrad s� przedstawione poza zakresem upowa�nienia Komisji 
Rewizyjnej; uprawnienia kontrolne Komisji Rewizyjnej wynikaj� z odpowiednich przepisów 
ustawy samorz�dowej i Statutu Gminy; Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrole na 
podstawie zatwierdzonego przez Rad� planu kontroli zgodnie ze wskazanym w Statucie 
Gminy regulaminem procesu kontrolnego; poza planem kontrole mog� by� podejmowane, ale 
tylko na podstawie stosownej uchwały Rady Miejskiej. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, 
�e kontrol� Komisji Rewizyjnej ko�czy protokół z kontroli, który mo�e zawiera� wnioski. 
Radny Włodzimierz Kuciak podkre�lił, �e protokół pokontrolny jest dokumentem 
rejestruj�cym podejmowane przez Komisj� czynno�ci kontrolne i udowodnione 
nieprawidłowo�ci. Zdaniem radnego Włodzimierza Kuciaka podstawowym kryterium 
kontroli jest legalno��, rzetelno�� i gospodarno��. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e 
protokół pokontrolny został przekazany Radzie Miejskiej i została podj�ta stosowna uchwała 
Nr XXXIX/246/05 z dnia 23 wrze�nia 2005 roku i na tym ko�czy si� statutowo – 
regulaminowy tok kontroli; protokół został podpisany i przekazano go do kontrolowanej 
jednostki, zatem na tej podstawie ko�czy si� kontrola Komisji Rewizyjnej. Zdaniem radnego 
Włodzimierza Kuciaka wszelkie działania Komisji Rewizyjnej po podpisaniu protokołu s� 
działaniem podejmowanym bez upowa�nienia i nale�y je traktowa� jako bezprawne wobec 
podmiotu kontrolowanego.  
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław 
Sztukowski zło�ył wniosek w imieniu Komisji Rewizyjnej o zmian� porz�dku obrad XLIV 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu: w punkcie 5 z tre�ci: „Podj�cie uchwały w sprawie                 
w sprawie przyj�cia wniosków i zalece� po kontroli kompleksowej Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu” na tre��: „Podj�cie uchwały w sprawie oceny działalno�ci 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu”. Radny Przemysław Sztukowski wniosek 
uzasadniał w ten sposób, �e jest to wykonanie przez Rad� Miejsk� w Czempiniu uchwały Nr 
XXXIX/246/05 z dnia 23 wrze�nia 2005 roku, w której to Rada Miejska pozostawiła sobie 
mo�liwo�� dokonania oceny tego zakładu.  
             
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych jednogło�nie podj�ła decyzj�             
o wykre�leniu punktu 7: „Podj�cie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania �cieków” z porz�dku obrad XLIV sesji Rady Miejskiej                  
w Czempiniu.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do porz�dku obrad 
punkt: „Podj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok”  
punkcie 4a porz�dku obrad.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 2 głosami „za”, przy 11 głosach 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” nie wycofała z porz�dku obrad XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Czempiniu punktu 5: „Podj�cie uchwały w sprawie przyj�cia 
wniosków i zalece� po kontroli kompleksowej Zakładu Gospodarki Komunalnej              
w Czempiniu”. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 12 głosami „za”, przy 2 głosach 
„przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” dokonała zmiany zapisu w punkcie 
5 porz�dku obrad z „Podj�cie uchwały w sprawie w sprawie przyj�cia wniosków                
i zalece� po kontroli kompleksowej Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu” 
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na: „Podj�cie uchwały w sprawie oceny działalno�ci Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu”.  
 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
Burmistrz Gminy Czempi� przedstawiła niekompletny projekt uchwały w sprawie 
reorganizacji sieci szkół prowadzonych przez gmin� Czempi�, poniewa� w § 1 projektu jest 
zapis, �e: „zamierza si� z dniem 31 kwietnia 2006 roku zlikwidowa� szkoł� lub szkoły 
podstawowe …”, bez podania, których szkół ten zapis dotyczy, podobnie w § 2 i 3 brakuje 
zapisów, jakich szkół uchwała ma dotyczy�. Radny Bolesław Ratajczak poprosił                          
o odpowied�, czy Burmistrz Gminy Czempi� uzupełnia projekt tej uchwały przedstawiony 
Radzie Miejskiej w Czempiniu o te zapisy, których w nim brakuje.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wyja�niła, ze ka�dy z radnych otrzymał 
projekt uchwały, który został zatwierdzony przez radc� prawnego, który stwierdził, �e spełnia 
on wymogi prawne do jego podj�cia. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e projekt uchwały nie został przez ni� uzupełniony o nazwy konkretnych szkół, 
poniewa� od pocz�tku kadencji tej Rady Miejskiej, nie został skierowany do Burmistrza 
Gminy Czempi� �aden wniosek dotycz�cy reorganizacji sieci szkół, w zwi�zku z czym tak 
wygl�da projekt przez ni� przedstawiony. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wyja�niła, �e przedło�ony został projekt uchwały intencyjnej, w której radni musz� wyrazi� 
ch�� podj�cia takich działa�. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
je�eli zostanie w dniu dzisiejszym podj�ta uchwała intencyjna, to musi ona trafi� do 
Kuratorium O�wiaty, które musi wyda� opini� w tej sprawie. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e je�eli nie zostanie przez Rad� Miejsk� w Czempiniu 
podj�ta ta uchwała, to spowoduje, �e na pewno w tej kadencji nie uda si� ju� przeprowadzi� 
jakiejkolwiek reorganizacji o�wiaty na terenie gminy Czempi�. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na Radzie Miejskiej w Czempiniu ci��y obowi�zek 
podj�cia takiej decyzji, poniewa� pozostaje to w ich kompetencji, tymczasem wszelkie 
działania Burmistrz Gminy Czempi� w tej sprawie próbowano zdyskredytowa�, jak na 
przykład podczas spotkania w Starym Goł�binie.  
 
Radna Renata Kisilewicz – Plackowska w imieniu Komisji O�wiaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej, Zdrowia Rady Miejskiej w Czempiniu zło�yła wniosek o wycofanie z porz�dku 
obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktu 11, tj. „Podj�cie uchwały w sprawie 
reorganizacji sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gmin� Czempi�”, poniewa� 
projekt uchwały przygotowany przez Burmistrz Gminy Czempi� w § 1 i 2 zawiera braki               
w zapisach, dlatego podj�cie tej uchwały jest niezgodne z prawem. Zdaniem radnej Renaty 
Kisilewicz – Plackowskiej uzupełnienie zapisów w projekcie uchwały przez Rad� Miejsk�             
w Czempiniu jest nieuzasadnione, poniewa� radni i Rada Miejska w Czempiniu mo�e 
zgodnie z prawem dokona� jedynie zmian w projekcie uchwały, nie za� uzupełnia� projekt 
zło�ony przez Burmistrza. Radna Renata Kisilewicz – Plackowska wskazała, �e zgodnie               
z koncepcj� Burmistrz Gminy Czempi�, zamierza si� zlikwidowa� dwie szkoły, zatem 
powinny zosta� przygotowane dwa projekty uchwały w tej sprawie.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e na spotkanie  w sprawie o�wiaty w Starym 
Goł�binie zaproszeni byli wszyscy radni, jak równie� Burmistrz Gminy Czempi�. Radny 
Krzysztof Sankiewicz poinformował, �e przybyło na nie dziewi�ciu radnych. Zdaniem 
radnego Krzysztofa Sankiewicza nie miało miejsce zdyskredytowanie działa� Burmistrz 
Gminy Czempi�. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e Burmistrz Gminy Czempi� 
napisała pismo do rodziców uczniów ucz�szczaj�cych do tej szkoły, �e „robi� szum”, co 
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zostało przez wszystkich radnych uznane za niewła�ciwe. Radny Krzysztof Sankiewicz 
poinformował, �e rzetelnie zostały przedstawione koncepcje Burmistrz Gminy Czempi�                
w sprawie reorganizacji o�wiaty. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e radni nie 
podejmowali �adnych działa� w tej sprawie, poniewa� starali si� dostosowa� do tego, co 
mieszka�com obiecywała Burmistrz Gminy Czempi� przed rozpocz�ciem kadencji. Radny 
Krzysztof Sankiewicz przypomniał, �e dwa dni przed drug� tur� wyborów w Starym 
Goł�binie pojawiły si� apele wyborcze, w których zapewniała ona, �e nie zlikwiduje szkoły  
w Starym Goł�binie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e w tym apelu, Burmistrz 
Gminy Czempi� obiecywała równie�, �e b�dzie przygotowywa� wszystkie projekty uchwał, 
tymczasem przedstawiony na dzisiejszej sesji jest niekompletny. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e Burmistrz Gminy Czempi� nie zrealizowała równie� deklaracji polegaj�cej na 
tym, �e nie utworzy stanowiska swojego zast�pcy. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, 
�e na pocz�tku kadencji Burmistrz Gminy Czempi� organizowała spotkania z mieszka�cami, 
podczas których informowała ich, �e to radni maj� zamiar likwidowa� szkoły, tymczasem ona 
wypowiadała si� przeciwko takim działaniom. Radny Krzysztof Sankiewicz argumentował, 
�e je�eli Burmistrz wyra�ała taki wła�nie pogl�d, to radni nie wyst�powali ze stanowiskiem 
przeciwnym.     
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e radni Rady Miejskiej                     
w Czempiniu bagatelizuj� tak wa�n� dziedzin� �ycia, jak� jest czempi�ska o�wiata. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew pytała, czy dzisiejsza sesja jest podsumowaniem 
trzech lat sprawowania przez ni� władzy, czy te� posiedzeniem Rady Miejskiej w Czempiniu. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e burmistrz przygotowuje 
projekty uchwały, które badane s� przez radc� prawnego. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, �e uchwała została przez ni� przygotowana i uzyskała 
akceptacj� radcy prawnego. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e 
projekt uchwały został przez ni� przedstawiony w takim kształcie w jakim mogła to zrobi�. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e inicjatyw� uchwałodawcz� ma 
zarówno Burmistrz Gminy, jak i Rada Miejska, która ma prawo wyst�pi� o przygotowanie 
projektu uchwały, jednak z tak� inicjatyw� nie wyst�piła. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e nie mo�na zarzuca�, i� uchwała jest niekompletna, skoro podpisał 
si� pod ni� radca prawny, zatem zwraca si� do Rady Miejskiej o przedstawienie podstawy 
prawnej, wskazuj�cej, �e uchwała ta jest niekompletna. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew przytoczyła tre�� art. 59 ustawy o systemie o�wiaty: „Szkoła publiczna mo�e 
by� zlikwidowana z ko�cem roku szkolnego przez organ prowadz�cy szkoł�” – w tym 
przypadku przez gmin� - „organ prowadz�cy jest zobowi�zany na co najmniej sze�� miesi�cy 
przed terminem likwidacji zawiadomi� o zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów, 
wła�ciwego kuratora o�wiaty oraz organ wykonawczy jednostki samorz�du terytorialnego” – 
czyli burmistrza gminy Czempi�. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, 
�e trzy lata temu nie było warunków do przeprowadzenia reorganizacji szkół, jednak�e                 
aktualnie, kiedy gmina znajduje si� w przededniu oddania do u�ytku budynku nowego 
gimnazjum, jest to najlepszy moment do podj�cia tego typu działa�. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e je�eli Rada Miejska w Czempiniu nie 
podejmie uchwały w dniu dzisiejszym, to reorganizacja na pewno nie zostanie 
przeprowadzona w tej kadencji, poniewa� zabraknie czasu na uzyskanie wszystkich opinii  
potrzebnych do podj�cia działa� i decyzj� tak� b�dzie musiała podj�� nowa rada. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e dla ka�dego z radnych problem reorganizacji o�wiaty 
jest bardzo istotny i nie mo�e mie� miejsce sytuacja, w której ktokolwiek si� do niego nie 
ustosunkuje. Radny Włodzimierz Kuciak pytał, czy Komisja O�wiaty, Kultury, Kultury 



 5 

Fizycznej i Sportu Rady Miejskiej w Czempiniu ma kontrpropozycje wobec tej, która została 
przedstawiona przez Burmistrz Gminy Czempi�. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e 
wobec faktu, i� gmina znajduje si� w przededniu otwarcia nowego budynku gimnazjum, 
prace nad reorganizacj� o�wiaty powinny by� zaawansowane. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, �e Komisja O�wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Sportu Rady Miejskiej w Czempiniu nie zajmowała si� kwesti� reorganizacji o�wiaty, 
poniewa� nie widziała takiej potrzeby. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e Komisja 
miała na uwadze zapewnienia Burmistrz Gminy Czempi� z pocz�tku kadencji, kiedy to nie 
było przyzwolenia na jak�kolwiek reorganizacj� o�wiaty, dlatego te� Komisja nie 
przygotowała �adnego kontrargumentu dla propozycji Burmistrz Gminy Czempi�. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e nie spotkał si� z sytuacj� w innych gminach, w której 
komisja wnioskowałaby o zamkni�cie szkoły, zawsze z tak� inicjatyw� wyst�powały organy 
władzy wykonawczej. Radny Krzysztof Sankiewicz pytał, dlaczego je�eli Burmistrz Gminy 
Czempi� przedstawiła propozycje reorganizacji o�wiaty radnym, nie chce do projektu 
uchwały wpisa� nazw szkół przeznaczonych do likwidacji. Radny Krzysztof Sankiewicz 
zwrócił uwag�, �e Burmistrz Gminy Czempi� podczas spotka� zespołu ds. reorganizacji 
o�wiaty zapewniała, �e spotka si� z mieszka�cami sołectw i przedstawi im koncepcje 
reorganizacji o�wiaty, tymczasem takich konsultacji nie przeprowadziła, a na spotkanie                  
z rodzicami dzieci ucz�szczaj�cych do szkoły w Starym Goł�binie nie przyszła.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e sytuacja nie wygl�dała tak, 
jak przedstawił j� radny Krzysztof Sankiewicz, za� prawo przez radnych dostosowywane jest 
do własnych potrzeb.  
 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, �e wiadome jest, �e w przypadku likwidacji szkoły                
w Borowie, powstanie tam szkoła niepubliczna, zatem nale�ałoby równie� da� podobn� 
szans� Szkole Podstawowej w Starym Goł�binie. Zdaniem radnego Stanisława Owsiannego 
powinny zosta� przygotowane dwa projekty uchwał – dotycz�ce osobno Szkoły Podstawowej 
w Starym Goł�binie i w Borowie. Zdaniem radnego Stanisława Owsiannego nie powinno si� 
podejmowa� jednej uchwały w sprawie likwidacji dwóch szkół.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e uchwała została 
zaakceptowana przez radc� prawnego w takim kształcie, zatem na jakiej podstawie prawnej 
radni Rady Miejskiej twierdz�, �e jest ona niezgodna z prawem. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zadał pytanie Burmistrz Gminy Czempi�, czy zgodne z jej 
zamierzeniami byłoby, gdyby radni do projektu uchwały wpisali szkoł� podstawow�                    
w Czempiniu i Głuchowie.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e ró�ne koncepcje padały ze 
strony radnych w sprawie reorganizacji o�wiaty, ł�cznie ze szkoł� w Głuchowie, zatem 
Burmistrz nie jest w stanie okre�li�, jaka jest ich ostateczna koncepcja. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e przygotowała pełn� dokumentacj� zwi�zan�               
z funkcjonowaniem szkół na terenie gminy Czempi�, któr� przedstawiła radnym Rady 
Miejskiej w Czempiniu i posiadali oni pełny obraz tej sytuacji. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e ostatecznie radni musz� podj�� decyzj� w sprawie 
reorganizacji o�wiaty.  
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Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
działania w sprawie reorganizacji o�wiaty powinny zosta� rozpocz�te ju� w pocz�tkach 
kadencji tych władz. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e gdyby wiedział, �e projekt 
uchwały nie zostanie w dniu dzisiejszym uzupełniony przez Burmistrz Gminy Czempi�, to 
nie wprowadziłby go do porz�dku obrad, tym bardziej, �e odbywało si� posiedzenie zespołu 
ds. reorganizacji o�wiaty i spodziewał si�, �e otrzyma uzupełniony projekt uchwały.  
 

Na sal� obrad przybył radny Andrzej Hirowski, wobec czego Rada Miejska                   
w Czempiniu obradowała w pi�tnastoosobowym składzie. 
 

Radny Włodzimierz Kuciak zwrócił si� do Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu           
z zapytaniem, dlaczego w jego pogl�dach nast�piła zmiana i mówi o ewolucji, nie za�                   
o rewolucji. Radny Włodzimierz Kuciak przypomniał, �e radny Bolesław Ratajczak 
wskazywał na konieczno�� podj�cia okre�lonych działa� w sprawie reorganizacji o�wiaty 
wskazuj�c na przykład Brodnicy. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e niektóre szkoły 
wiejskie miały doskonałe warunki do nauki i były w pewnym sensie uprzywilejowane, zatem 
rodzi si� pytanie – je�eli cz��� dzieci miała taki przywilej, �e uczyła si� w kameralnych 
warunkach i było to kosztem pozostałej społeczno�ci gminy. Radny Włodzimierz Kuciak 
pytał, jak długo mo�e by� utrzymywany taki stan rzeczy i czy jest to sprawiedliwe. Radny 
Włodzimierz Kuciak wskazał, �e istnieje aktualnie koncentracja przywilejów                                  
w poszczególnych wioskach. Radny Włodzimierz Kuciak wyraził pogl�d, �e nale�ałoby 
spojrze� na t� sytuacj� przede wszystkim z punktu widzenia ekonomicznego, który b�dzie 
punktem wyj�cia do podj�cia decyzji, tym bardziej, �e zostanie w najbli�szym czasie oddane 
do u�ytku gimnazjum i ten moment jest „najmniej bolesny” dla przeprowadzenia 
reorganizacji.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak przypomniał, �e 
brał udział w sesji, podczas której miała zosta� przeprowadzona reorganizacja o�wiaty i to on 
wła�nie zło�ył na tej sesji wniosek o wycofanie  z porz�dku obrad uchwały w sprawie 
reorganizacji o�wiaty, z tego powodu, �e ówczesny Zarz�d Gminy Czempi�, na czele którego 
stał Burmistrz Kazimierz Dembny przygotował kompletny projekt uchwały, który zawierał 
nazw� szkoły w Borowie, która miała zosta� zamkni�ta. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, 
�e nie zrobił tego pod presj� mieszka�ców, tylko zostały przeprowadzone nie do ko�ca 
przemy�lane konsultacje, celem przekonania mieszka�ców, �e reorganizacja ta jest niezb�dna. 
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e na pocz�tku kadencji Rady Miejskiej próbował 
powróci� do tematu reorganizacji o�wiaty i miał nadziej�, �e znajdzie w radnym 
Włodzimierzu Kuciaku sojusznika w tej sprawie. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e miał 
nadziej�, �e przekonaj� do tej koncepcji innych radnych oraz Burmistrz Gminy Czempi�. 
Radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami 
Stowarzyszenia z Borowa i mieszka�cami, podczas którego były podzielone głosy, co do 
tego, czy Rada Miejska powinna podj�� uchwał� w sprawie likwidacji szkoły w Borowie. 
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e powinno si� da� szans� równie� społeczno�ci Starego 
Goł�bina, która nie jest w stanie w dniu dzisiejszym utworzy� szkoły o charakterze 
niepublicznym. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nie mo�e dochodzi� do sytuacji,              
w której przedstawia si� Radzie Miejskiej w Czempiniu niekompletny projekt uchwały.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e dziwiłby si�, gdyby rodzice dzieci z Borowa                     
i Starego Goł�bina zapytani, czy s� za likwidacj� szkoły w ich miejscowo�ci, 
odpowiedzieliby twierdz�co. Radny Włodzimierz Kuciak pytał, czy mo�na zada� takie 
bezpo�rednie pytanie osobie, która jest zaanga�owana w spraw�, w sytuacji, gdy obecnie s� 
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bardzo komfortowe warunki dla dzieci w tych szkołach. Zdaniem radnego Włodzimierza 
Kuciaka zadanie takiego pytania podczas spotkania byłoby absurdalne. Radny Włodzimierz 
Kuciak wskazał, �e nale�y zaj�� si� sytuacj� całej gminy, która ponosi koszty o�wiaty.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nikt 
nie oczekuje od mieszka�ców, �e b�d� składali takie deklaracje, jednak trzeba tak 
umotywowa� podejmowane przez siebie działania, �eby były one zrozumiałe przez 
społeczno�� danej wioski. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e na pewno b�dzie przeciwny 
podejmowaniu działa�, które b�d� stawiały mieszka�ców przed faktem dokonanym.   
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e jest nieporozumieniem stwierdzenie, �e zamykaj�c 
szkoły w Borowie i Starym Goł�binie zwi�kszaj� komfort dzieci ucz�cych si� w szkołach               
w Czempiniu.         
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: 13 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wycofała z  porz�dku obrad XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 11, tj. „Podj�cie uchwały w sprawie 
reorganizacji sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gmin� Czempi�” 
zło�ony przez radn� Renat� Kisilewicz – Plackowsk�.                

        
Wobec powy�szych zmian porz�dek obrad przedstawiał si� w sposób nast�puj�cy: 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Przyj�cie protokołu XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
4a. Podj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok.   
5. Podj�cie uchwały w sprawie oceny działalno�ci Zakładu Gospodarki Komunalnej            

w Czempiniu.  
6. Podj�cie uchwały w sprawie sprzeda�y nieruchomo�ci niezabudowanej poło�onej              

w Czempiniu.  
7. Podj�cie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania �cieków 

– wycofany z porz�dku obrad.   
8. Podj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie                          

w wod� i zbiorowe odprowadzanie �cieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej            
w Czempiniu.    

9. Podj�cie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego 
dróg gminnych na cele niezwi�zane z potrzebami zarz�dzania drogami lub potrzebami 
ruchu drogowego.  

10. Podj�cie uchwały w sprawie przyj�cia Regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku 
na terenie Gminy Czempi�.  

11. Podj�cie uchwały w sprawie reorganizacji sieci szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gmin� Czempi�.  

12. Przedstawienie sprawozdania z działalno�ci Komisji Rewizyjnej za 2005 rok.  
13. Przedstawienie rocznego planu pracy: 

1) Komisji Rolnictwa, Działalno�ci Gospodarczej, Prawa i Porz�dku 
Publicznego, Ochrony �rodowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych; 

2) Komisji Finansów i Bud�etu oraz Spraw Socjalnych; 
3) Komisji O�wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia.  

14. Informacja z działalno�ci Burmistrza Gminy Czempi� w okresie mi�dzysesyjnym.  
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15. Informacja Przewodnicz�cego Rady Miejskiej z działalno�ci w okresie 
mi�dzysesyjnym.  

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
17. Wolne głosy i wnioski.  
18. Zako�czenie sesji.  

 
Do punktu 3 porz�dku obrad: 

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poinformował zebranych, 
�e zapoznał si� tre�ci� protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i stwierdził, �e 
jest zgodna z jej przebiegiem. 
 
Radna Renata Kisilewicz – Plackowska nadzoruj�ca sporz�dzanie protokołu z poprzedniej 
sesji Rady Miejskiej, poinformowała, �e zapoznała si� z protokołem XLIII sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu i nie stwierdziła �adnych uchybie� w protokole i wnosi o przyj�cie go 
przez Rad� bez odczytania. 
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie przyj�ła 
protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 

Do punktu 4 porz�dku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosił radny: 

1. Radny Bolesław Ratajczak w sprawie oczyszczenia chodnika przy ul. Ko�cia�skie 
Przedmie�cie w kierunku Piotrkowic, na którym zalega �nieg, który stanowi 
zagro�enie dla przechodniów.  

 
Do punktu 5 porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmian w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok 
przedstawionego przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� Cichock� – Augustyniak: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poinformował, �e projekt 
uchwały analizowała Komisja Finansów i Bud�etu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej            
w Czempiniu. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e przed uchwaleniem bud�etu gminy na 
2006 rok d��yło si� do zwi�kszenia �rodków inwestycyjnych na budow� gimnazjum, dlatego 
zaplanowano wzi�cie 400 000 zł kredytu i w taki sposób zostało to zapisane w uchwale 
bud�etowej i miały zosta� przeznaczone na inwestowanie w budow�, a przede wszystkim na 
nowe boiska dla uczniów gimnazjum. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e w tej chwili 
proponuje si� Radzie Miejskiej, aby te pieni�dze przeznaczy� na finansowanie bie��cych 
wydatków o�wiatowych. Radny Bolesław Ratajczak poprosił o wyja�nienie, czym 
spowodowana jest taka decyzja i na co maj� zosta� przeznaczone te �rodki.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e �rodki te zostan� 
przeznaczone na kontynuacj� budowy gimnazjum, poniewa� jest szereg spraw do 
zrealizowania, aby Powiatowy Inspektor Nadzoru pozwolił na wprowadzenie do budynku 
dzieci. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na budow� boisk 
szkolnych musi zosta� ogłoszony przetarg i dopiero wówczas mo�na rozpocz�� jakiekolwiek 
prace, na ten za� cel zostało zabezpieczonych w bud�ecie gminy Czempi� 300 000 zł. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e wszystkie �rodki, jakie 
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zostały zabezpieczone w bud�ecie gminy na ten cel, zostan� w ten sposób spo�ytkowane. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e przetarg na budow� 
inwestycji gimnazjum nie obejmował budowy boisk szkolnych.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wyja�nienie, jakie koszty zostan� poniesione na to, 
aby budynek uzyskał odbiór Powiatowego Inspektora Nadzoru. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e przy dziesi�cio - stopniowym mrozie kładzie si� wokół gimnazjum kostk� 
brukow�, co po odmarzni�ciu spowoduje, �e trzeba b�dzie t� prac� poprawia�. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e jest du�e zainteresowanie społecze�stwa post�pem prac 
przy budowie gimnazjum. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza nale�ało zako�czy� 
budow� dwóch budynków gimnazjum i wprowadzi� do niego uczniów 1 wrze�nia.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew zapewniła, �e �adne �rodki nie s� 
marnotrawione, za� przy bardzo niskiej temperaturze prace s� wstrzymywane. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e budynek, w którym mie�ci si� 
kotłownia jest zadaszon� piwnic� i st�d jego wygl�d i je�eli pozwol� na to �rodki finansowe, 
to w tym roku zostanie on wyprowadzony ponad stan piwnicy. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e wszystkie usterki zostały usuni�te, natomiast 
p�kni�cia na elewacji zostan� usuni�te i pomalowane na wiosn�. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w momencie, kiedy tworzono plan gimnazjum 
obowi�zywały inne przepisy przeciwpo�arowe dotycz�ce wielko�ci hydrantów i musz� zosta� 
one dostosowane do nowych wymogów. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, �e zostan� równie� wykonane parkingi i wyjazd na drog� powiatow�. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 9 grudnia miał miejsce 
rozruch kotłowni i zostały do sal wstawione nowe meble, co powoduje do�� intensywny 
zapach, który jest usuwany przez wietrzenie budynku, dlatego te� nawet, gdyby w dniu 
dzisiejszym była zgoda nadzoru budowlanego, to i tak nie mo�na by było wprowadzi� do 
gimnazjum dzieci. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e prace, które 
s� przewidziane zajm� około dwóch tygodni.    
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poprosił o wskazanie, jaki 
jest optymalny termin oddania tej inwestycji do u�ytku i czy �rodki, jakie s� wydatkowane na 
wykonanie „tych prowizorek”, nie spowoduje, �e mimo ich wykonania Powiatowy Inspektor 
Nadzoru Budowlanego nie zgodzi si� na odbiór budynku.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e nie s� to �adne prowizorki, 
ale kontynuowanie budowy gimnazjum kolejnymi etapami zgodnie z projektem. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: 7 głosami „za”, przy                       
5 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymuj�cych si�” podj�ła uchwał�                             
Nr XLIV/278/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2006 roku                     
w sprawie zmian w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok przedstawion� wraz                 
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� Cichock� – Augustyniak.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                       
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” podj�ła decyzj�                         
o zarz�dzeniu przerwy w obradach sesji Rady Miejskiej.  
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Po wznowieniu obrad Rady Miejskiej w Czempiniu przez Przewodnicz�cego 
radnego Bolesława Ratajczaka po przerwie, obrady opu�cił radny Wiktor Fitt, 
wobec czego Rada Miejska w Czempiniu obradowała w składzie czternasto – 
osobowym.  
 

Do punktu 5 porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie oceny działalno�ci Zakładu Gospodarki Komunalnej            
w Czempiniu przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Przewodnicz�cego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego: 
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski poinformował, �e 
Komisja Rewizyjna w dniu 28 grudnia 2005 roku po wypracowaniu projektu uchwały 
przedło�yła go Radzie Miejskiej w Czempiniu, po czym na ostatnim wspólnym posiedzeniu 
Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu, zapoznała si� z opini� prawn� do projektu tej uchwały 
i na dzisiejszym posiedzeniu Komisja Rewizyjna wniosła autopoprawki polegaj�ce na tym, �e 
zmieniono tre�� „wnioski i zalecenia pokontrolne” na „ocen� działalno�ci zakładu”. Radny 
Przemysław Sztukowski wskazał, �e Rada Miejska w Czempiniu zapewniła sobie mo�liwo�� 
dokonania oceny działalno�ci zakładu w uchwale Nr XXXIX/246/05 Rady Miejskiej  
Czempiniu z dnia 23 wrze�nia 2005 roku. Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e                   
w projekcie uchwały dokonano zmian, które s� konsekwencj� zamiany słów. 
Projekt uchwały stanowi zał�cznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak poinformował, �e protokół z kontroli 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu przeprowadzonej przez Komisj� Rewizyjn� 
Rady Miejskiej w Czempiniu oraz z kontroli przeprowadzonej na zlecenie Burmistrz Gminy 
Czempi� zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz z wnioskiem                     
o przeprowadzenie kontroli RIO w zakładzie, która rozpocznie si� na przełomie lutego                   
i marca 2006 roku. Zast�pca Burmistrza Jan Marciniak wskazał, �e wnioski z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisj� Rewizyjn� s� bardzo daleko id�ce, zatem nale�y zastanowi� 
si�, czy uchwała powinna zosta� podj�ta.  
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e wykazane 
nieprawidłowo�ci w trakcie trwania kontroli Komisji Rewizyjnej, oparte o zebrany materiał 
dowodowy s� niepodwa�alne. Zdaniem radnego Przemysława Sztukowskiego za pó�no jest 
na podj�cie jakichkolwiek działa� w tym temacie poprzez zlecanie kontroli. Radny 
Przemysław Sztukowski przedstawił stanowisko Komisji Rewizyjnej o nast�puj�cej tre�ci: 
„Kontrola Komisji Rewizyjnej wykazała nieprawidłowo�ci w działalno�ci Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. Naruszaj�ce przepisy praktyki stosowane przez 
kierownictwo zakładu, które od momentu ich ujawnienia winny przynie�� działanie i reakcj� 
organu wykonawczego jako sprawuj�cego nadzór nad prac� gminnych jednostek 
organizacyjnych i zakładów bud�etowych. Nic takiego oczywi�cie si� nie stało, w zamian 
wykorzystuje si� wszelkie sposoby bagatelizowania rangi ujawnionych uchybie� i narusze�, 
szukaj�c cho�by takich, jak te, czy wcze�niej w toku długotrwałym do ostatecznego 
zako�czenia tej sprawy. Sposoby bagatelizowania rangi ujawnionych uchybie� i narusze�, 
szukaj�c cho�by jakichkolwiek powodów i tematów zast�pczych, podwa�aj�cych wysiłek 
Komisji Rewizyjnej, która du�ego wkładu pracy, pomimo całego zamieszania nie zamierza 
zmarnowa�. Opinia prawna, o jak� wnioskowała Komisja Rewizyjna spełniła oczekiwania, 
daj�c w tym przypadku jasn� wykładni� praw i obowi�zków wynikaj�cych z ustawy                      
o samorz�dzie gminnym, z której wynika, �e Burmistrz ma obowi�zek wykona� uchwał� 
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wcze�niejsz� i t� ewentualnie podj�t� dzisiaj w sprawie kontroli Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Wkrótce, my�l�, �e Rada decyzj� podejmie, ale niezale�nie od tego, czy si� 
Burmistrz zgadza z ustaleniami czy ostateczn� ocen� działalno�ci wskazan� tutaj, czy te� nie, 
po podj�ciu uchwały przez Rad�, jest zobowi�zana naprawi� zły stan rzeczy ujawniony. 
My�l�, �e ta sytuacja to kolejne próby wykorzystywania innych zast�pczych tematów. Była 
kompleksowa kontrola Zakładu Gospodarki Komunalnej przeprowadzona przez Komisj� 
Rewizyjn�, która wykazała nieprawidłowo�ci i naruszenia przepisów prawa, ale te� była 
kontrola finansów za złotówki Pani Burmistrz, która równie� wykazała nieprawidłowo�ci. 
Pani Burmistrz ma obowi�zek bez zb�dnej dyskusji usuni�cie nieprawidłowo�ci                             
i przywrócenie do stanu formalno – prawnego zgodnego z przepisami. Wszystkie inne,                    
w opinii Komisji, jak to nazwała krzyki i niby – działania, s� prób� tuszowania problemu                  
i unikania odpowiedzialno�ci za bałagan oraz niewypełnienie obowi�zków nadzoru. W tej 
sytuacji Rada Miejska w Czempiniu, nie ma innego wyj�cia, jak zmuszenie, zobowi�zanie 
uchwał� pani Burmistrz do naprawy złego stanu rzeczy w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 
w Czempiniu zgodnie z przyj�t� ocen� jego działania. W zwi�zku z tym, Komisja Rewizyjna 
zwraca si� do Rady Miejskiej w Czempiniu o podj�cie uchwały zobowi�zuj�cej Burmistrza 
Gminy do naprawy tej sytuacji poprzez uchwalenie i przyj�cie zło�onej oceny działalno�ci 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu.” 
Radny Przemysław Sztukowski przedstawił porównawczo wyniki kontroli w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu: kontrola obj�ła 2,5 – letni okres działalno�ci Zakładu, 
trwała dwa miesi�ce, ostatecznie powstał 75 – stronnicowy protokół wraz  z 77 zał�cznikami   
i wskazano na zasadnicze 44 nieprawidłowo�ci i uchybienia. Radny Przemysław Sztukowski 
wskazał, �e na podstawie tego, w ocenie zostało zawartych 15 wniosków i 12 zalece� 
ko�cowych, zdaniem Komisji najwa�niejszych.  
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e kontrola Burmistrz Gminy Czempi�, która 
odbywała si� w tym samym czasie w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
obejmowała finanse, okres 1,5 roczny działania Zakładu, w ci�gu trzech miesi�cy pracy 
ustalono sze�� wniosków i nieprawidłowo�ci, które w cz��ci powieliły si� z tymi wskazanymi 
przez Komisj� Rewizyjn�, za� koszt tej kontroli wyniósł około 3 500 zł.  
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e pomimo zarzutów, i� w protokole Komisji 
Rewizyjnej nie znajduj� si� podstawy prawne wyników, takowe s� w nim, natomiast                     
w protokole przedstawionym przez specjalist� nie ma �adnej podstawy prawnej. 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e nie jest dla niego zrozumiałe, dlaczego w tym 
przypadku ma miejsce takie opó�nienie i tak trudno podj�� jakiekolwiek działania, nawet nie 
czekaj�c na ostateczn� decyzj� Rady Miejskiej, a w innych przypadkach działania 
podejmowane s� znacznie szybciej, a tak�e chodzi o jednostk� organizacyjn� gminy.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak podkre�lił, �e Burmistrz Gminy 
Czempi� jest zobowi�zana przestrzega� prawo, tak jak ka�dy obywatel Rzeczpospolitej, 
jednak nie b�dzie przestrzega� takiego prawa, które jest interpretowane przez „ignorantów”            
i ma zastosowanie do spraw politycznych a nie merytorycznych. Zast�pca Burmistrza Gminy 
Czempi� Jan Marciniak zadał pytanie, czy kontrola zostałaby przeprowadzona i wnioski takie 
zostałyby wysuni�te, gdyby ojciec radnego Przemysława Sztukowskiego nadal był 
pracownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu.                  
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak zaapelował, aby nie lekcewa�y� tego, co 
b�dzie si� wi�zało z kontrol� przeprowadzon� przez Regionaln� Izb� Obrachunkow�. 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak podkre�lił, �e nawet je�eli Rada Miejska 
podejmie przedmiotow� uchwał�, to �adne z jej ustale� nie b�dzie przestrzegane przez 
Burmistrz Gminy Czempi�, poniewa� nie s� one poparte �adnymi merytorycznymi 
dowodami. 
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Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e Dyrektor Zakładu 
Gospodarki Komunalnej odniósł si� do protokołu pokontrolnego, zatem zadaje pytanie – do 
którego z punktu wyja�nie� odniosła si� w jakikolwiek sposób Komisja Rewizyjna. 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, ze podj�ta w dniu dzisiejszym 
przez Rad� Miejsk� uchwała nie zostanie wykonana do momentu a� nie zostanie w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu przeprowadzona kontrola przez odpowiedni� 
instytucj� powołan� do kontroli jednostek samorz�du terytorialnego, jak� jest w przypadku 
finansów  - Regionalna Izba Obrachunkowa.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nie jest 
zadaniem Zast�pcy Burmistrza Gminy Czempi� ocenia� działanie organów gminy w postaci 
Rady Miejskiej i przeprowadzaj�cej w jej imieniu kontroli Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak wskazał, �e nie podda pod 
głosowanie projektu uchwały przedstawionego w kształcie Komisji Rewizyjnej i zaproponuje 
wprowadzenie do niego poprawek. Zdaniem radnego Bolesława Ratajczak powinien zosta� 
przygotowany projekt uchwały w takim kształcie, aby na obecnej sesji Rady Miejskiej                 
w Czempiniu zako�czy� t� spraw�. 
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski 
przypomniał, �e przez Zast�pc� Burmistrza Gminy Czempi� Jana Marciniaka został nazwany 
ju� po raz drugi „ignorantem”. Radny Przemysław Sztukowski wyraził pogl�d, �e kontrola             
z RIO mo�e si� odby�, za� w przypadku podj�cia uchwały w dniu dzisiejszym – w paragrafie 
drugim zobowi�zuje ona Burmistrza Gminy Czempi� o podj�ciu okre�lonych zada�, zatem 
nie ma przeszkód, aby Burmistrz Gminy Czempi� wykazała, jakie z nich podj�ła                            
i wprowadziła w �ycie, które za� nie i dlaczego, uzasadniaj�c to prawnie. Radny Przemysław 
Sztukowski wskazał, �e Rada Miejska, a wcze�niej Komisja Rewizyjna przed przyst�pieniem 
do ostatecznego sporz�dzenia ko�cowych wniosków i zalece�, poznała zdanie radcy 
prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu w tym wzgl�dzie, jak równie� procedury, jaka mo�e 
zosta� podj�ta dla wykonania paragrafu uchwały Rady Miejskiej w Czempiniu podj�tej                 
w dniu 23 wrze�nia 2005 roku, czyli wypracowania ostatecznej oceny działalno�ci zakładu,           
z czego Komisja Rewizyjna si� wywi�zała przygotowuj�c projekt uchwały Radzie Miejskiej. 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w zał�czniku do projektu uchwały, forma 
zaproponowana przez radc� prawnego została zrealizowana. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e Komisja 
Rewizyjna wykonała bardzo du�� prac� przeprowadzaj�c kontrol� Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu i przedstawiaj�c projekt uchwały. Radny Bolesław Ratajczak 
zło�ył wniosek o ogłoszenie półgodzinnej przerwy w obradach sesji.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e głosował za wycofaniem tego punktu z porz�dku 
obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Włodzimierz Kuciak wyraził 
zaskoczenie sytuacj�, jaka ma miejsce aktualnie, poniewa� podczas szkole�, w których 
uczestniczył wraz z Przewodnicz�cym Komisji Rewizyjnej, przedstawiano, w jaki sposób ma 
wygl�da� procedura kontrolna, tymczasem ma wra�enie, �e s� oni aktualnie �wiadkami 
„zagubienia”. Radny Włodzimierz Kuciak wyraził zrozumienie dla tego, �e przepisy prawne 
s� skomplikowane, ale: „ka�dy logicznie my�l�cy człowiek jest w stanie sobie ustawi� 
program i zadanie i je�eli przewy�sza to jego mo�liwo�ci, to mo�e skorzysta� z pomocy 
ekspertów”. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e odnosi wra�enie, �e cały protokół                   
i ogrom wło�onej pracy oraz zebranych dokumentów, spowodował nieprzejrzysto�� całej 
sprawy i wiele potkni�� prawnych, które zostały dostrze�one i dlatego „zabrn�li�my w �lepy 
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zaułek”. Radny Włodzimierz Kuciak pytał, dlaczego nie zostały do tej pory wypracowane 
przejrzyste procedury działania, w oparciu o które mo�na zrobi� znacznie mniej, a dobrze. 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e pracuje si� na du�ej liczbie dokumentów, która 
została przytoczona powy�ej, jednak nie przynosi to �adnego efektu. Radny Włodzimierz 
Kuciak zaapelował, aby d��y� do pracy bardziej efektywnej, poniewa� dochodzi o sytuacji, 
jak w dniu dzisiejszym, gdzie Rada Miejska po pół roku od zaj�cia si� t� spraw�, nie jest jej  
w stanie zako�czy�.     
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 12 głosami „za”, przy                       
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” podj�ła decyzj� o zarz�dzeniu 
przerwy w obradach sesji Rady Miejskiej.  
 
Po wznowieniu obrad Rady Miejskiej w Czempiniu przez Przewodnicz�cego 
radnego Bolesława Ratajczaka po przerwie, obrady opu�cił radna Zofia 
Bartkowiak i radny Bronisław Michalak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w składzie dwunasto – osobowym.  
 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak zło�ył wniosek                       
o wycofanie punktu 5: „Podj�cie uchwały w sprawie oceny działalno�ci Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu” z porz�dku obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu                 
w zwi�zku z  planowan� w najbli�szym czasie kontrol� Regionalnej Izby Obrachunkowej            
w Zakładzie Gospodarki Komunalnej. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e po 
przedstawieniu jej wyników Radzie Miejskiej w Czempiniu, powróci ona do oceny 
działalno�ci tego� zakładu. 
Radny Bolesław Ratajczak zgłosił wniosek formalny do Burmistrza Gminy Czempi�                       
o zlecenie dokonania kontroli przez odpowiednie instytucje w zakresie ochrony �rodowiska, 
w szczególno�ci pod k�tem składowania odpadów z oczyszczalni �cieków i o powiadomieniu 
o wynikach tej kontroli Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e uchwał� z 23 
wrze�nia 2005 roku, Rada Miejska w Czempiniu pozostawiła sobie prawo do oceny 
działalno�ci Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu; Komisja Rewizyjna w zwi�zku  
z tym i po konsultacji z radc� prawnym Urz�du Gminy przedstawiła Radzie Miejskiej 
niniejszy projekt oceny działalno�ci Z.G.K. w Czempiniu, który Rada miała prawo zmienia�  
i korygowa�. Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e tym dokumentem Komisja 
Rewizyjna definitywnie zako�czyła prac� zwi�zan� z kontrol� w Z.G.K. w Czempiniu.  
Radny Przemysław Sztukowski zadał pytanie, w jaki sposób Rada Miejska ma zamiar 
wykona� t� uchwał� w zakresie dokonania oceny. Radny Przemysław Sztukowski zwrócił 
uwag�, �e kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczy swoim zakresem tylko 
finansów, co jest cz��ci� zakresu kontroli, jak� prowadziła w tej jednostce Komisja 
Rewizyjna.  
Radny Przemysław Sztukowski zgodnie z mo�liwo�ci� statutow�, zło�ył wniosek                        
o zlecenie przez Burmistrz Gminy Czempi� dokonania kompleksowej kontroli w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu przez Najwy�sz� Izb� Kontroli, poniewa� tylko taka 
kontrola mo�e obj�� swoim zakresem ten, jaki został wykonany przez Komisj� Rewizyjn� 
Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: 10 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” przegłosowała wniosek w sprawie 
wycofania punktu 5: „Podj�cie uchwały w sprawie oceny działalno�ci Zakładu 
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Gospodarki Komunalnej w Czempiniu” z porz�dku obrad XLIV sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu oraz zlecenia przez Burmistrz Gminy Czempi� dokonania 
przez Regionaln� Izb� Obrachunkow� w Poznaniu kontroli w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej Czempiniu i o zlecenie dokonania kontroli przez 
odpowiednie instytucje w zakresie ochrony �rodowiska, w szczególno�ci pod k�tem 
składowania odpadów z oczyszczalni �cieków przedstawiony przez 
Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Bolesława Ratajczaka.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: 5 głosami „za”, przy                     
3 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuj�cych si�” przegłosowała wniosek                
w sprawie dokonanie kompleksowej kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 
w Czempiniu przez Najwy�sz� Izb� Kontroli przedstawiony przez radnego 
Przemysława Sztukowskiego.  
 

Do punktu 6 porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie sprzeda�y nieruchomo�ci niezabudowanej poło�onej              
w Czempiniu przedstawionej przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Urz�du 
Gminy w  Czempiniu Romana Skrzypczaka: 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Skrzypczak 
wyja�nił, �e projekt uchwały dotyczy poło�onych obok siebie działek przy ulicy Powsta�ców 
Wielkopolskich  w Czempiniu.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesława Ratajczak wskazał, �e 
działki te daj� mo�liwo�� wjazdu na teren posesji przy ul. Ko�cielnej od strony ul. 
Powsta�ców Wielkopolskich. Radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e działki te zostan� 
sprzedane w drodze przetargu, zatem je�li wygra go wła�ciciel posesji, do której prowadz�, 
b�dzie miał mo�liwo�� wjazdu na ni� od strony ul. Powsta�ców Wielkopolskich.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: jednogło�nie podj�ła uchwał�                             
Nr XLIV/279/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2006 roku                     
w sprawie nieruchomo�ci niezabudowanej poło�onej w Czempiniu przedstawion� 
wraz z uzasadnieniem przez  Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Urz�du 
Gminy w  Czempiniu Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 7 porz�dku obrad:  
 
Punkt 7 został wycofany  porz�dku obrad.  
 
Do punktu 8 porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie                          
w wod� i zbiorowe odprowadzanie �cieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej                     
w Czempiniu przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Zast�pc� Burmistrza Gminy 
Czempi� Jana Marciniaka: 
 
Radna Renata Kisilewicz – Plackowska poprosiła o wyja�nienie, czy opłata abonamentowa 
za wodomierz jest w wysoko�ci 1 zł za miesi�c, czy 1 zł za rok plus 7 % VAT.  
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Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wyja�nił, �e opłata abonamentowa 
dotyczy ka�dego miesi�ca i zapis ten do uchwały został przeniesiony ze stosownego 
rozporz�dzenia, za� ustalenie tej stawki na poziomie 1 zł jest to kwota najmniejsza 
przewidziana na ten cel. Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e              
w innych gminach kształtuje si� ona na poziomie od 2 – 7 zł/miesi�c. Jan Marciniak wskazał, 
�e �rodki uzyskane z tej opłaty b�d� przeznaczone na zakup nowych wodomierzy, ich 
wymian� i zamontowanie.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wyja�nienie, czy opłata ta  w przypadku bloku 
dotyczy równie� wodomierza głównego, czy te� wszystkich wodomierzy znajduj�cych si�             
w poszczególnych mieszkaniach. 
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu Waldemar Duda wyja�nił, �e 
opłata ta b�dzie dotyczyła jedynie wodomierza głównego, poniewa� wodomierze lokalowe 
nie s� własno�ci� zakładu, ale poszczególnych mieszka�ców. Waldemar Duda wskazał, �e 
je�eli wspólnota mieszkaniowa spełni wszystkie warunki, jakie nakłada na ni� ustawa                     
i Z.G.K. b�dzie rozliczał wszystkich mieszka�ców tego bloku, to wówczas zostan� ni� 
obci��eni równie� poszczególni mieszka�cy.  
 
Radny Przemysław Sztukowski w zwi�zku z tym, �e w uzasadnieniu do projektu uchwały 
wskazano, �e opłata abonamentowa ustalana jest za odczyt, a w wi�kszo�ci przypadków 
odczyt dokonywany jest raz w roku, zadaje pytanie, czy jest to opłata za odczyt, czy za fakt 
posiadania wodomierza w domu.    
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu Waldemar Duda wskazał, �e 
odczyt, o którym wspomniał radny Przemysław Sztukowski dotyczy tego, który raz w roku 
dokonywany jest przez pracownika Z.G.K. w celu prawidłowego rocznego rozliczenia, 
natomiast w dalszym ci�gu b�d� obowi�zywały ksi��eczki, za� opłata b�dzie �ci�gana raz              
w miesi�cu.   
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e nawet je�eli zostanie utworzona wspólnota 
mieszkaniowa, to podstaw� do rozliczenia jej b�dzie miernik główny, zatem zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza opłata ta nie powinna by� pobierana od poszczególnych 
mieszka�ców. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał ponadto, �e mo�e dochodzi� do sytuacji, 
w których wskazanie licznika głównego nie b�dzie równe sumie liczników z poszczególnych 
mieszka�, tymczasem dla Z.G.K. wa�ne b�dzie wskazanie licznika głównego. Zdaniem 
radnego Krzysztofa Sankiewicza w takiej sytuacji nie powinna by� pobierana opłata za 
licznik od ka�dego mieszka�ca, poniewa� jego wodomierz tak b�dzie niemiarodajny dla 
zakładu, zatem mieszka�cy nie powinni za niego płaci�.      
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesława Ratajczak wyraził 
zaniepokojenie kolejnym znacz�cym wzrostem cen za wod� i za �cieki, która kształtuje si� na 
poziomie wody z 2,32 zł na 2,50 zł, czyli podwy�ka o około 8 % oraz  w przypadku �cieków 
z 3,98 zł na 4,37 zł, czyli podwy�ka o 10%. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, i� koszty 
opłat za wod� i �cieki powinny by� obni�ane w Z.G.K., czego dowiodła w pewnym zakresie 
kontrola przeprowadzona przez Komisj� Rewizyjn�. Radny Bolesław Ratajczak poprosił              
o wyja�nienie, jakie działania zostały podj�te do tego, aby zmobilizowa� mieszka�ców, 
którzy maj� mo�liwo�� dokonania przył�cza do kanalizacji do wykonania go. Zdaniem 
radnego Bolesława Ratajczaka władze gminy powinny zrobi� wszystko, aby mieszka�cy 
podł�czyli si� do kanalizacji, która została wykonana cz�sto przy du�ym nakładzie �rodków 
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gminy, tym bardziej, �e na terenie gminy Czempi� s� nieruchomo�ci, z których �cieki usuwa 
si� do kanalizacji burzowej, rozwozi si� je po polach, a powinny one zosta� odprowadzone do 
oczyszczalni, aby spowodowa� zmniejszenia stałych kosztów zwi�zanych z jej działaniem. 
Radny Bolesław Ratajczak wyraził pogl�d, �e po ostatnich dwóch podwy�kach taryf za wod� 
i �cieki, był przekonany, �e kolejne nie b�d� wy�sze ani�eli stopie� inflacji w Polsce, czyli 
aktualnie o około 3 – 4 %. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e mieszka�cy s� zdania, i� 
kolejne podwy�ki cen wody i �cieków b�d� powodowały, �e odł�cza si� oni od kanalizacji, 
poniewa� nie b�dzie ich sta� na uiszczanie tak wysokich opłat. Zdaniem radnego Bolesława 
Ratajczaka Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu wraz z Burmistrzem Gminy 
Czempi� powinien podj�� dalekoid�ce kroki, celem zmobilizowania tych mieszka�ców, 
którzy maj� mo�liwo�� podł�czenia si� do kanalizacji sanitarnej do dokonania tego. Radny 
Bolesław Ratajczak wyraził niepokój z powodu wzrostu cen za wod�, która szczególnie godzi 
w rolników wykorzystuj�cych j� w du�ych ilo�ciach. Radny Bolesław Ratajczak wyraził 
pogl�d, �e poprzez sposób głosowania nad projektem tej uchwały wska�e, i� powinny zosta� 
podj�te energiczne kroki w celu poprawy tej sytuacji. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
je�eli Rada Miejska nie podejmie w dniu dzisiejszym uchwały w zaproponowanym kształcie, 
to stawki opłat za wod� i tak wejd� w �ycie, zatem nie zale�y to do ko�ca od Rady Miejskiej 
w Czempiniu, na jakim poziomie b�d� si� one kształtowały. 
 
Radny Włodzimierz Habernik poprosił o wskazanie, ilu wła�cicieli nieruchomo�ci podł�czyło 
si� do nowo wybudowanej sieci kanalizacyjnej w Srocku Wielkim i Piechaninie. Radny 
Włodzimierz Habernik wyraził pogl�d, �e by� mo�e nale�ało wybudowa� kanalizacj�                   
w pierwszej kolejno�ci w drugiej cz��ci gminy.   
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
niektórzy z mieszka�ców, mimo, i� posiadaj� tak� mo�liwo��, nie potrafi� z takiego 
dobrodziejstwa skorzysta�. 
 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, �e nie mo�na działa� w taki sposób, �e z uwagi na 
zbli�aj�ce si� wybory, b�dzie si� d��y� do dokonania obni�ek cen, poniewa� kolejna Rada 
Miejska i tak b�dzie musiała je podnie��. Radny Stanisław Owsianny podkre�lił, �e s� du�e 
potrzeby zwi�zane z modernizacj� i remontami koniecznymi do wykonania przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. Radny Stanisław Owsianny wskazał na przykład 
dokonania w roku poprzednim zmniejszenia w wydatkach na utrzymanie zieleni miejskiej, co 
nie przyniosło pozytywnych skutków. Radny Stanisław Owsianny podkre�lił, �e Dyrektor 
Z.G.K. mo�e wykonywa� swoje działania w zale�no�ci od posiadanych �rodków finansowych 
i je�eli byłoby ich wi�cej, by� mo�e lepiej byłyby rozdysponowane. 
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e radny Bolesław Ratajczak 
nie powinien usprawiedliwia� wywo�enia �cieków w miejsca niedozwolone z uwagi na 
podwy�k� cen �cieków, nawet je�eli takie sytuacje si� zdarzaj�, poniewa� po to gmina buduje 
sie� kanalizacyjn� z pieni�dzy podatników, aby stworzy� im szans� ta�szego zrzucania 
�cieków. Jan Marciniak wskazał, ze około 180 posesji na terenie gminy Czempi� nie jest 
podł�czonych do sieci kanalizacyjnej, pomimo, �e posiada tak� mo�liwo�� tylko poprzez 
wykonanie przył�cza do domu, co jest niezrozumiałe dla władz. Jan Marciniak poinformował, 
�e w sierpniu 2005 roku weszła w �ycie nowelizacja ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu                  
w wod� i zbiorowym odprowadzaniu �cieków, która daje Burmistrzowi Gminy delegacj� do 
podj�cia działa� w kierunku wyegzekwowania tego� obowi�zku, wobec czego po sesji Rady 
Miejskiej zostan� rozpocz�te działania zmierzaj�ce do zobowi�zania wła�cicieli posesji do 
podł�czenia si� do sieci, tam, gdzie ona jest budowana.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: 4 głosami „za”, przy                       
8 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” nie podj�ła uchwały               
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wod� i zbiorowe 
odprowadzanie �cieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Zast�pc� Burmistrza Gminy Czempi� 
Jana Marciniaka.  
 

Do punktu 9 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: jednogło�nie podj�ła uchwał�                             
Nr XLIV/280/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2006 roku                     
w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych 
na cele niezwi�zane z potrzebami zarz�dzania drogami lub potrzebami ruchu 
drogowego przedstawion� wraz  z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorot� Krystyn� Lew.   
Uchwała stanowi zał�cznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 10 porz�dku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie przyj�cia Regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na 
terenie Gminy Czempi� przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Podinspektora Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urz�du Gminy w Czempiniu – Macieja Luma: 
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Krzysztofa Sankiewicza o sposób egzekwowania zapisów 
zawartych w Regulaminie przez mieszka�ców gminy Czempi� i by� mo�e powołanie do tego 
celu odpowiednich słu�b, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
forma egzekwowania tych zapisów jest w przygotowaniu i by� mo�e zostanie w tej kwestii 
podpisane porozumienie z Policj�. Ponadto, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e Regulamin b�dzie musiał by� równie� przestrzegany przez firmy zajmuj�ce si� 
odbiorem odpadów na terenie gminy Czempi� oraz Zakład Gospodarki Komunalnej                    
w Czempiniu. 
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Włodzimierza Kuciaka, w jaki sposób dotrze do 
mieszka�ców informacja o Regulaminie, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, ze Regulamin zostanie powielony i dostarczony do ka�dego domu.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jarosława Koniecznego o istnienie parkingów dla 
samochodów powy�ej 3,5 t na terenie gminy Czempi�, Podinspektor Referatu Inwestycji                  
i Infrastruktury Technicznej Urz�du Gminy w Czempiniu – Maciej Lum wskazał, �e na 
terenie gminy Czempi� nie ma jeszcze takich parkingów, jednak zapis taki w Regulaminie 
został stworzony przyszło�ciowo i reguluje takie sprawy, które na dzie� dzisiejszy nie maj� 
jeszcze miejsca, jednak w sytuacji ich powstania, nie b�dzie konieczno�ci dokonywania 
ka�dorazowo zmian w Regulaminie.   
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jarosława Koniecznego, czy je�eli Regulamin wejdzie            
w �ycie, mo�e by� egzekwowany przez Policj�, Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan 
Marciniak podkre�lił, �e nadzór nad przestrzeganiem tego� Regulaminu sprawuje Burmistrz 
Gminy Czempi�, jednak nie ma mo�liwo�ci, aby od pocz�tku jego wej�cia w �ycie 
egzekwowane były wszystkie jego przepisy i jego realizacja zajmie na pewno kilka lat. Jan 
Marciniak wskazał, �e ustawodawca nało�ył na gminy obowi�zek uchwalenia takiego 
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Regulaminu do dnia 14 stycznia 2006 roku, jednak realizacj� pozostawił Burmistrzowi 
Gminy Czempi�. 
 
Radny Włodzimierz Habernik poprosił o wyja�nienie, jak w obliczu przyj�cia Regulaminu na 
terenie gminy Czempi� wygl�daj� obowi�zki słu�b powiatowych, na przykład w kwestii 
usuwania �lisko�ci na drogach.    
 
Radny Krzysztof Giemza wskazał, �e zapis mówi�cy o obowi�zku podł�czenia si� do sieci 
kanalizacyjnej po jej zbudowaniu w ci�gu dziewi�ciu miesi�cy, powinien zosta� zmieniony 
na sze�� miesi�cy, co zapewniłoby podł�czenie do sieci w krótszym okresie czasu. Radny 
Krzysztof Giemza zwrócił uwag�, �e Regulamin nakłada na mieszka�ców obowi�zek 
przechowywania dokumentów opłat za wywóz nieczysto�ci stałych i płynnych do roku czasu, 
co mo�e by� dla mieszka�ców do�� uci��liwe.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e rok jest okresem minimalnym 
do przechowywania takiej dokumentacji przez mieszka�ców.  
 
Radny Krzysztof Giemza zaapelował, �eby powa�nie podej�� do realizacji i respektowania 
przez mieszka�ców tego� Regulaminu i wyraził pogl�d, �e w tej mierze nie załatwi sprawy 
Policja, poniewa� nie wszystko znajduje si� w jej kompetencji. 
 
Podinspektor Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urz�du Gminy w Czempiniu 
– Maciej Lum wskazał, �e przepisy ustawowe obliguj� Burmistrza Gminy do przej�cia 
obowi�zków osoby, która nie wywi�zuje si� z ich realizacji poprzez wywo�enie �cieków                
i odpadów na koszt wła�ciciela nieruchomo�ci.     
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w miejscach, gdzie oddawana 
jest do u�ytku nowa sie� kanalizacyjna, nie ma problemu z podł�czeniem si� mieszka�ców, 
natomiast kłopoty rodzi podł�czenie tych nieruchomo�ci, które tak� mo�liwo�� maj� od 
dawna i z niej nie korzystaj�.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w pierwszym okresie 
obowi�zywania Regulaminu, b�d� egzekwowane tylko te przepisy, które daj� Burmistrzowi 
Gminy tak� mo�liwo��, poniewa� nale�y stworzy� mieszka�com warunki, aby mogli tych 
przepisów przestrzega�.   
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził obaw�, �e 
powstanie kolejny dokument przyj�ty przez Rad� Miejsk� i w pewnych elementach 
pozostanie martwy.        
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: jednogło�nie podj�ła uchwał�                             
Nr XLIV/281/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2006 roku                     
w sprawie Regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na terenie Gminy 
Czempi� przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Podinspektora Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urz�du Gminy w Czempiniu – Macieja 
Luma. 
Uchwała stanowi zał�cznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak ogłosił przerw� 
w obradach XLIV sesji.  
 



 19 

Po wznowieniu obrad przez Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Bolesława Ratajczaka po przerwie przyst�piono do realizacji punktu 11 porz�dku 
obrad. 
 
Do punktu 11 porz�dku obrad: 
 
Wycofany z porz�dku obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Do punktu 12 porz�dku obrad:  
 
Sprawozdanie z działalno�ci Komisji Rewizyjnej za 2005 rok przedstawił Przewodnicz�cy 
Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski.  
Sprawozdanie stanowi zał�cznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 13 porz�dku obrad: 
 

1) Plan Pracy Komisji Rolnictwa, Działalno�ci Gospodarczej, Prawa i Porz�dku 
Publicznego, Ochrony �rodowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu został przedstawiony przez Zast�pc� Przewodnicz�cego 
Komisji radnego Przemysława Sztukowskiego. 
Plan stanowi zał�cznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

2) Plan Pracy Finansów i Bud�etu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej w Czempiniu 
został przedstawiony przez Przewodnicz�cego Komisji radnego Krzysztofa 
Sankiewicza.  
Plan stanowi zał�cznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

3) Plan pracy Komisji O�wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia został 
przedstawiony przez Przewodnicz�c� Komisji radn� Renat� Kisilewicz – 
Plackowsk�.  
Plan stanowi zał�cznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 14 porz�dku obrad: 
 
Do przedstawionej na pi�mie przez Burmistrza Gminy Czempi� informacji                               
z działalno�ci w okresie mi�dzysesyjnym oraz wykazu zarz�dze�, które stanowi� zał�cznik nr 
12 do niniejszego protokołu, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wyja�niła, �e 
Komisja przetargowa została powołana w zwi�zku z przeprowadzeniem przetargu na 
wynaj�cie pomieszcze� przy ulicy Parkowej. Dorota Krystyna Lew wskazała, ze termin 
składania ofert upływa w dniu jutrzejszym, jednak nie została jeszcze zło�ona �adna oferta.  
  
Do punktu 15 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e  
w okresie mi�dzysesyjnym wpłyn�ły do Rady Miejskiej w Czempiniu pisma: 

1. Burmistrz Gminy Czempi� z dnia 11 stycznia 2006 roku w sprawie ustosunkowania 
si� do pisma Pana Grzegorza Klarzy�skiego.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak udzielił 
odpowiedzi nast�puj�cej tre�ci: „W rozmowie z Panem Klarzy�skim stwierdziłem, �e 
na pocz�tku tej kadencji była mo�liwo�� pozyskania �rodków w wymienionej kwocie 
na realizacj� inwestycji pod nazw� Budowa gimnazjum wraz z sal� widowiskowo – 
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sportow�. Niejednokrotnie równie� mówiłem o ty na sesji, �e były mo�liwo�ci 
pozyskania takich �rodków. Nigdy nie twierdziłem w rozmowie z Panem 
Klarzy�skim, �e Pani Burmistrz odrzuciła takie mo�liwo�ci, tylko stwierdziłem w ten 
sposób, �e Pani Burmistrz zamiast zaj�� si� pozyskiwaniem �rodków z zewn�trz, w 
okresie dwóch lat od przej�cia stanowiska Burmistrza w gminie Czempi�, skupiała si� 
na totalnej krytyce poprzedniej ekipy, nie na pozyskiwaniu �rodków zewn�trznych”.   

2. Prezesa Stowarzyszenia Sportów Walki  - SKORPION – Pana Dariusza Swojaka 
skierowane do Wojewody Wielkopolskiego do wiadomo�ci Przewodnicz�cego Rady 
Miejskiej w Czempiniu z dnia 10 stycznia 2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 14 do niniejszego protokołu.   

3. Stowarzyszenia Inicjatyw Młodzie�owych LOCK w Czempiniu z dnia 6 stycznia 2006 
roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak 
poinformował, �e zbiórka �rodków na wsparcie akcji „Zupa dla potrzebuj�cych” 
odb�dzie si� w ten sposób, �e w biurze rady b�dzie mo�na dokonywa� 
indywidualnych wpłat do ko�ca przyszłego tygodnia, które nast�pnie zostan� 
przekazane przez Przewodnicz�cego Rady Miejskiej na r�ce Przewodnicz�cego 
Stowarzyszenia.  
Wiceprzewodnicz�cy Stowarzyszenia Inicjatyw Młodzie�owych LOCK Andrzej 
Socha poinformował, �e Stowarzyszenie ma siedzib� w Czempiniu, posiada wpis do 
Krajowego Rejestru S�dowego, jednym z głównych celów jest prowadzenie 
działalno�ci charytatywnej. Andrzej Socha poinformował, �e akcja „Zupa dla 
potrzebuj�cych” została zainaugurowana w dniu 10 stycznia 2006 roku, podczas 
której goszczono Burmistrz Gminy Czempi� i Przewodnicz�cego Rady Miejskiej             
w Czempiniu. Andrzej Socha wskazał, �e akcji patronuje Starostwo Powiatowe                  
w Ko�cianie, które u�yczyło termosu do zupy, jak równie� pomogło w kwestii 
kadrowej; partycypuje w niej równie� Szkoła Podstawowa w Czempiniu, w kuchni 
której przygotowywane s� te posiłki i Urz�d Gminy, który udost�pnił pomieszczenie 
�wietlicy socjoterapeutycznej, w której posiłki s� wydawane. Andrzej Socha wskazał, 
�e Stowarzyszenie ze wzgl�dów prawnych nie mogło zwróci� si� o pozyskanie 
�rodków z bud�etu gminy, gdy� na takie działania jest rozpisywany konkurs, jednak 
nie zostało to przewidziane w zadaniach gminy na 2006 rok. Andrzej Socha wskazał, 
�e nie chc�c pozosta� biernymi, postanowili jako Stowarzyszenie sami sfinansowa� t� 
akcj� ze �rodków własnych, jak równie� od sponsorów. Andrzej Socha wskazał, �e 
dwa dni trwania tej akcji dowiodły, �e jest ona potrzebna, poniewa� ponad trzydzie�ci 
osób dziennie korzysta z tych posiłków. Andrzej Socha wyraził nadziej�, �e problemy 
tych ludzi, do których kierowana jest ta akcja, nie s� obce radnym, dlatego te� 
zwrócili si� o osobiste, finansowe wsparcie tej akcji.  

4. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak 
poinformował, �e w zwi�zku z pismem, które Burmistrz Gminy Czempi� skierowała 
do niego w sprawie podj�cia interwencji w zwi�zku z brakiem odpowiedzi ze strony 
mecenasa Krzysztofa Koniecznego w sprawie zako�czenia prac nad opini� w sprawie 
kontroli Z.G.K. w Czempiniu, w dniu 3 stycznia 2006 roku o godzinie 8.15 
przeprowadził rozmow� telefoniczn� z mecenasem, który zdeklarował si� przesła� 
odpowied� na pismo Burmistrza Gminy Czempi� do dnia dzisiejszej sesji.       

5. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak odczytał 
tre�� odpowiedzi na pytanie zadane przez Burmistrz Gminy Czempi� podczas XLI 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu: „Na bazie jakich dokumentów mecenas pracował, 
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kto te dokumenty przekazał i dlaczego, je�eli je przekazał, to niezgodne z uchwał� 
Rady i tymi, które s� w Urz�dzie Gminy w Czempiniu”.  
Tre�� odpowiedzi stanowi zał�cznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 
Radny Krzysztof Sankiewicz korzystaj�c z obecno�ci redaktora „Gazety Ko�cia�skiej” 
wskazał, �e w tytule artykułu na ten temat, który ukazał si� na łamach tego tytuły znalazło si� 
pytanie, kto zlecił przygotowanie opinii w tej sprawie przez radc� prawnego, za� z uchwały 
wynika, �e została ona zlecona przez Burmistrz Gminy Czempi�, natomiast nikt z radnych nie 
podejmował takich działa�. 
 
Do punktu 16 porz�dku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelacje                    
i zapytanie radnych:  

1. Radnego Bolesława Ratajczaka  - interpelacja zostanie przekazana do zarz�du 
Dróg Wojewódzkich. 

 
Do punktu 17 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e temat 
reorganizacji szkół nie został po dzisiejszej sesji zamkni�ty i nale�y prowadzi� rozmowy             
w celu przygotowania odpowiedniego projektu uchwały, który powinien zosta� podj�ty                 
w najbli�szym okresie czasu.  
 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, �e na ul. Kra�cowej nadal nie zostało zamontowane 
o�wietlenie, pomimo, �e zapewniano, i� stanie si� to w dwóch poprzednich latach.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e zamontowanie tego 
o�wietlenia musi by� poprzedzone procesem przygotowania szerokiej dokumentacji 
niezb�dnej do podj�cia działa�, który mo�e trwa� nawet do jednego roku. Dorota Krystyna 
Lew poinformowała, �e w przygotowaniu przez fachowca zatrudnionego na zlecenie jest 
projekt takiego o�wietlenia, co zajmie przy dobrych warunkach atmosferycznych około 
dwóch, trzech tygodni. Po dokonaniu tych działa� b�dzie mogła by� rozpocz�ta modernizacja 
o�wietlenia.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wracaj�c do pisma Pana Grzegorza 
Klarzy�skiego poprosiła o odpowied� na pi�mie od Przewodnicz�cego Rady Miejskiej                
w Czempiniu z wykazaniem miesi�ca i roku, kiedy rzekoma odmowa przyj�cia �rodków 
finansowych dla gminy miała miejsce i wykazaniem �ródła, sk�d te �rodki miały pochodzi�, 
poniewa� nie wie, o jakiej sytuacji my�lał Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu 
przedstawiaj�c w taki sposób t� spraw� Panu Klarzy�skiemu. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w sprawie reorganizacji 
o�wiaty zrobiła bardzo du�o i działania swoje zako�czyła. Burmistrz Gminny Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e radni Rady Miejskiej w Czempiniu maj� projekt 
uchwały w tej sprawie i maj� pełne prawo do naniesienia w nim zapisów, jakie uwa�aj� za 
słuszne. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wyraziła podgl�d, �e wycofanie              
z porz�dku obrad dzisiejszej sesji projektu tej uchwały jest „ucieczk� przed 
odpowiedzialno�ci� za losy czempi�skiej o�wiaty”, jednak radni nie s� w stanie oszuka� 
rachunku ekonomicznego.  
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Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e wobec 
podj�cia przez Rad� Miejsk� w Czempiniu uchwały w sprawie modernizacji o�wietlenia na 
terenie gminy Czempi� zasadne byłoby uczestnictwo radnych w spotkaniu z osob�, która 
b�dzie przygotowywała plan tej modernizacji, tak, aby radni mogli mie� wpływ na 
przeprowadzan� modernizacj� i wskaza� na sugestie mieszka�ców w tym temacie.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e gdyby radni Rady Miejskiej w Czempiniu 
byli „tchórzami”, to nie przybyliby na t� sesj�, a tak si� nie stało. Zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza w projekcie uchwały powinny znale�� si� kompletne zapisy na temat 
likwidacji poszczególnych szkół.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak przypomniał, �e radny Krzysztof 
Sankiewicz w trakcie dyskusji nad porz�dkiem obrad stwierdził, �e „Komisja O�wiaty nie 
widzi potrzeby reorganizacji o�wiaty”. Jan Marciniak wskazał, �e w zwi�zku z powy�szym, 
nie wie, jak odbiera� słowa Przewodnicz�cego Rady Miejskiej  w  Czempiniu, który zach�ca 
do dalszych rozmów w tym temacie.   
       
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e projekt 
uchwały nie powinien by� przedstawiony radzie w takiej formie, w jakiej został. Zdaniem 
radnego Bolesława Ratajczaka radzie przedstawia si� kompletny projekt uchwały, nad którym 
mo�e ona pracowa� i dokonywa� w nim zmian.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e projekt uchwały został 
przedstawiony radnym Rady Miejskiej w Czempiniu w odpowiednim czasie i mogły nad nim 
pracowa� wszystkie komisje, a w szczególno�ci Komisja O�wiaty, tymczasem takie działania 
nie zostały podj�te.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zauwa�ył, �e je�eli nawet Komisja nie jest zainteresowana 
reorganizacj� o�wiaty, nie oznacza to, �e wi�kszo�� radnych równie�.  
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu Waldemar Duda wskazał, �e 
dzisiejsza sesja była trudna, ale tak�e owocna, poniewa� niektóre ze spraw zostały 
wyja�nione, jednak jest on usatysfakcjonowany tym, �e burmistrz Gminy Czempi� podj�ła 
decyzj�, �e Z.G.K. zostanie skontrolowany przez inne ni� gminne jednostki, za co 
podzi�kował Burmistrzowi Gminy Czempi�.  
 
 
Do punktu 18 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu wobec wyczerpania porz�dku obrad o godzinie 
20.45 zamkn�ł obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 11 stycznia 2006 
roku.  
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